
SOUHRN Z VEŘEJNÉHO SETKÁNÍ
K NÁVRHU REVITALIZACE NÁMĚSTÍ JANA PROCHÁZKY

Účel a průběh setkání
Představit návrh revitalizace náměstí v rozpracovanosti a získat zpětnou vazbu místní
veřejnosti, která bude uplatněna v rámci dopracování návrhu.
Zúčastnilo se 18 občanů (nepočítaje v to přítomné zástupce města Roztoky), 10 mužů a 8
žen, výraznou většinou obyvatel nejbližšího okolí náměstí.
Na úvod setkání proběhla krátká prezentace autorky návrhu, architektky Alice Civínové,
v níž seznámila přítomné s hlavními principy a řešeními návrhu. V následné moderované
diskusi u dvou pracovních stolů účastníci nejprve zhodnotili pozitiva a negativa návrhu.
Následovala volnější diskuse o možnostech dílčích úprav finálního řešení.

Místo a čas konání
Setkání proběhlo 17. 10. 2023 v prostorách Úřadu města Roztoky.

Realizační tým:
Ing. Alice Civínová (autorka návrhu)
Ing. arch. Šimon Vojtík, PhD. (autor návrhu)
Ing. arch. Lucie Chaloupka Červená (moderátorka diskuse)
Mgr. Martin Veselý PhD. (moderátor diskuse)

Zástupci města Roztoky:
Marie Kantorová, radní
Tomáš Novotný, místostarosta
Petr Skřivan, vedoucí Odboru správy a rozvoje města

Zapsal
Mgr. Martin Veselý PhD., 19. 10. 2023



POZITIVA NÁVRHU

Návrh byl hodnocen převážně pozitivně. Explicitně byly jmenovány tyto silné stránky návrhu:
● decentní, citlivé architektonické řešení
● zvolené povrchy a materiály, zdařilá práce se dřevem a zelení
● použití různých typů posezení pro různé věkové skupinu návštěvníků
● protažení chodníku podél ulice Spěšného
● vytvoření atraktivnějšího a bezpečnějšího prostoru pro děti
● dřevěný lem trvalkového záhonu, který může být současně neformálním herním

prvkem

PROBLEMATICKÉ ASPEKTY NÁVRHU

● množství a umístění lamp veřejného osvětlení - podle některých účastníků je 6 lamp
zbytečně moc na tak malé veřejné prostranství. Některé jsou umístěny přímo před
okny obytných místností rodinných domů (č.p. 292, 368, 856). Rezidenti vyjádřili
výraznou obavu ze “světelného smogu”.
Reakce zadavatele: rozmístění osvětlení bylo převzato z projektu rekonstrukce ulice
Spěšného. Množství lamp bylo navrženo odbornou firmou na základě světelné
studie. Budou instalovány “chytré” lampy s příjemným žlutým světlem, kuželem
osvětlení směřujícím dolů na veřejné prostranství a nižší intenzitou svícení v
pozdějších hodinách. Vyjde-li dostatečné osvětlení podle normy i při nižším počtu
lamp, zástupci města nemají se snížením počtu problém.

● Část účastníků považuje za rizikové umístění herních prvků “v zatáčce” (bojí se
případné nehody nebo vběhnutí dítěte do vozovky). Navrhují přesunout herní prvky
do klidnějšího prostoru na opačné straně příčné cesty. Účastníci oceňují, že je herní
prvek krytý pěknou balisádkou a trvalkovým záhonem.

● Někteří rezidenti sousedních domů vnímají náplň parkové plochy jako příliš intenzivní
a zahuštěnou. Obávají se většího hluku ze strany hrajících si dětí nebo vysedávání

● a hlasitého hovoru lidí u “piknikového” stolu do pozdních večerních hodin. Zazněl
i názor, že zvolená houpačka je pro dané místo příliš velká.

● Zazněly dotazy na předpokládaný vzrůst nově vysazených dřevin. Někteří účastníci
se obávají nadměrného zastínění veřejného prostoru i blízkých zahrad. Reakce
autorky: budou voleny menší dřeviny, které nebudou nepřiměřeně stínit park ani
nebudou vrhat stín do zahrad.

PODNĚTY K ZAMYŠLENÍ
● Naprostá většina mobiliář k posezení je situována odděleně od herních prvků.

Zazněl návrh, že pro rodiče by bylo vhodné umístit lavičky blíže hernímu prostoru.
Nebo naopak herní prvek umístit blíže k sezení a tudíž dále od křižovatky.

● Bylo diskutováno, zda by dlažba neměla být v zájmu zklidnění dopravy a zvýšení
pozornosti řidičů umístěna po celém obvodu náměstí. Část občanů ale upozornila,
že dlažba je hlučnější než asfalt a proto nevhodná do lokality, kde si rezidenti cení
klidu. Tomuto argumentu dali za pravdu také přítomní zástupci města.



● Dřevěné kostky na nároží, zamýšlené k posezení a hře dětí, budou velmi atraktivní
pro psí “značkování”. Tyto dva účely nejsou dobře slučitelné. Zazněl návrh umístit
na nároží “značkovací” patníky či balvany a umístit dřevěné kostky do herního
prostoru.

● Při rozmisťování mobiliáře a herních prvků je nutné myslet na snadnou
udržovatelnost parku. Například aby bylo možné sekat okolo nich trávu.

● Diskutováno bylo také osvětlení diagonální propojky. Většina účastníků by
preferovala menší a decentní přisvětlení této cesty.

● Diskutováno bylo, má-li být přesunuta informační tabule a máme-li mít jinou,
nápaditější podobu. Pro většinu je dnešní pozice cedule vhodnější, nezabírá místo
na náměstí a vyhovuje jim i tvar tabule.

● Diskuze také proběhla nad pojetím a množstvím stromů. Většinou účastníků byla
kladně hodnocena navrhovaná výsadba, její forma i množství stromů. Zdůrazňována
byla potřeba údržby stávajících líp. Zazněl návrh na prořez spodních větví,
aby byly koruny nasazeny v uživatelsky přívětivé výšce. Dále zazněly obavy
od přímých sousedů náměstí z případné budoucí velikosti lip, které by mohly
nepřiměřeně stínit rodinné domy a zahrady. Reakce autorky: jedná se o kultivar lípy
relativně menšího vzrůstu. Ke stínění zahrad by docházet nemělo.

● Opakovaně byl zmiňován výrazně zapáchající kanál v ul. Žirovnického před parcelou
č. 512/2. Občané byli opětovně informováni, že problém by měl být eliminován
v rámci nového řešení odvodnění veřejného prostranství v rámci rekonstrukce ulice
Spěšného.


